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Møde torsdag d. 16/11 2023 
Klokken 18.00 - 21.00 – Hjertebjerg afdeling i personalerummet 
 

Deltagere i skolebestyrelsen:  
Forældre: Pernille Ahlmann (formand), Kasper Val Larsen (næstformand), Mette Egede Colberg, 
Jeppe Jungersen, Lena Milo Eriksen, Nikoline Keil, Søren Kirkegaard  
 
Suppleanter i rækkefølge: Jesper Carlson, Bigman Nkunkununu  
 
Fra elevrådet: Formand Eliaz Falk Larsen, 9.b, næstformand Vilhelm Reuber, 8.b, sekretær William 
Nielsen, 7.b 
 
Personale: skoleleder Dorthea Ryhl Pedersen, en afdelingsleder og 2 medarbejderrepræsentanter   
 
Eksternt medlem: Inger Marie Kirketerp Scavenius 

 
Fraværende:  Charlotte Hultberg, Wilhelm Reuber, Kirsten Keis, Bigman Nkunkununu, Jesper Carlson, 
Jeppe Jungersen, Eliaz Falk Larsen, Vilhelm Reuber 
 
Mødeleder: Formand Pernille Ahlmann Petersen 
Referent: Viceskoleleder Mads Gottorp Pedersen 

 

Nr. D/B/O Punkt Tid Referat 
1 O Velkommen v/Pernille 18.00 William er trådt ud og Pelle 9.B er ind-

trådt i stedet. 

2 O Bordet rundt 
Hvad rør sig?  
  

18.05 Elevrådet: ønsker at afholde julefest for 
hele Møn d.21.december, så de kan 
tjene penge. Klasserne skal bruge de 
sidste 2 timer af skoledagen fra kl.12 til 
at arrangere boder osv.skole og bruge 
det til kl.17. 
8.og 9.kl. vil gerne have lov til at gå i 
Coop 365 med en voksen i spisepausen. 
DR tager det med til ledelsesmødet. 
Bordet rundt er der forståelse for, at der 
mangler et alternativ, hvis man ikke har 
en madpakke med. På Friskolen har 
8.årgang en madbod der drifter den. 
Mønshallen er ved at fonde, så man én 
gang om uge kan få mad der. Måske 
kunne de spørges, om der var mulighed 
for at Kasper kunne have lidt skolemad? 
Trivselscoahene har altid lidt knækbrød. 
 
Kasper har haft svært ved at finde dags-

ordenen til i dag       – DR har været i for 

god tid! Pointerer derudover, at der er 
stor forskel på brugen af Aula, at lærerne 
ikke har fælles retningslinje. Fx er der 
kontaktbog i nogle klasser, nogle bruger 
Messenger til forældrerådet, nogle bru-
ger mail. En mail-politik ønskes. 
DR orienterer om, at der er ved at blive 
lavet en ny kommunikationspolitik i MED. 
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Søren: Glad for legepatruljen starter op 
igen i Stege. 
Lena: Glad for at der kommer ny mobil-
ordning på skolen.  
Pernille: Ny afdelingsleder på Hjertebjerg 

      Tillykke til Naja! (og tak!) 

Nikoline: Stege børnehus bruger TOBY 
og ønsker, at det kan tages med i skole-
delen, DR: kommunalt besluttet, at vi 
ikke bruger det i skoledelen, men Ram-
bølls screening. 
Ønsker, at Stege får en hjertebænk, hvor 
elever der ikke har nogle at lege med, 
kan findes og hjælpes. 
Mødet d.22.november er i Vordingborg. 
Inger Marie ønsker at der reklameres for 
postkassen ”Børnenes stemme” på Hjer-
tebjerg. DR taler med trivselscoachene i 
Stege om det er muligt at lave det 
samme. 
Dorthea: BS rejser efter 26 år, skal noget 
andet. Der er ansat en projektansættelse 
i stedet, meget kompetent. 
Valg til SB tirsdag d.21.nov. idet Kirsten 
og Naja ikke mere er medarbejderrepræ-
sentanter. DR informerer glædeligt om 
økonomi pt. Satser på at ramme 0. 

3 O Ændringer i møder – se nedenfor  18.30  
De fleste møder forlænget, er fra kl.18, 
mødet i januar er slettet. 
 
Det er besluttet, at aften med forældre-
rødderne slettes, da der bliver mange 
ressourcer på få fremmødte. 
 

4 D Høringssvar ang. dialogmødemo-
del (høringsfrist 24/11) v/Pernille 
Se bilag 

18.35 Pernille orienterer om forslaget til den 
nye model. 
Høringssvar: 
Bestyrelsen ønskes tættere på skoleom-
rådet og skal  
med i skoleudviklingssamtalerne. 
Dialogfora på skoleområdet. 
Et årligt styregruppemøde, er det nok, og 
hvordan udvælges repræsentanter (Hvor 
stor er gruppen, hvor mange repræsen-
tanter?). Hvordan skal man samle 
op/evaluere og arbejde med nyt tema 
fremadrettet på ét møde? Hvem tjekker 
kvaliteten, kræver det ressourcer at im-
plementere?  Der arbejdes med de nati-
onale temaer. 
 
Formålet er der bliver sammenhæng/rød 
tråd i det der drøftes i de forskellige dia-
log-fora. 
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DR laver udkast til høringssvar. 

5 O/B Møde med BFU-udvalget d. 22/11 
- Skoleudviklingsplan v/DR 

- 30 min. Drøftelse – hvilke 

punkter ønsker vi?  

- Hvem deltager?  

18.50 Forandringsmodel ifm. skoleudviklings-
samtalen præsenteres. 
Den kan man evt. snakke ind i til mødet 
med BFU. 
 
Kommentar til evt. mangler i forhold til 
7.-9.årgang fra Kasper 
Udskolingen skal hjælpes til det rette 
valg for videregående vej, afdækning af 
elevernes kompetencer ift. til udbud. 
Unge vil gerne vide de bliver talt til og 
hørt i forhold til beslutninger, at relations-
kompetencerne dyrkes. 
Hvad skete der med ”Klassens time?” – 
hvor elevernes stemme høres? 
Kunne man tale om livsmestring? 
 
Elevrådsrep. Vilhelm ønsker at have 
voksne de kan tale med, så ingen elever 
er alene, at eleverne har lyst til at 
komme. Nyt fag i skolen: ”Hvad vil jeg i 
fremtiden?” 
 
DR ønsker at der arbejdes med relatio-
ner struktureret, fx legepatruljer. 
Hvordan bliver fagene vedkommende til 
de unge menneskers liv? 
 
Kunne man tale ind i madordninger til 
skolerne? – vi oplever unge der går i 365 
og snacker. Trivslen højnes også. 
 
Kunne man tale fravær? 
 
Pelle: Liv og læring med Pernille, kunne 
man bruge elevrådet der? 
 
Vi vil gerne tale om: 

• Mad-ordning/skolemad 

• ”Klar til livet/livsmestring” – og 

den videregående vej efter sko-

len og ungdomsuddannelser.  

Erhvervslivet og linjetænkning, 

skulle man indføre det igen? 

Deltager fra SB: Nikoline, Pernille, Ka-
sper, Vilhelm 

6 D/B Arbejde med principper 
1) Underretning af hjemmene om ele-
vernes udbytte af undervisningen - 
godkendelse 
2) Devices – drøftelse om mobiler is-
koletiden 
3) Motion og bevægelse - revidering 

19.20 Ad.1 
Meddelsesbogen og mål for perioden 
skal være seriøse. Ellers har det ikke en 
funktion? Der skal stå noget om trivsel, 
1-2 mål for da/mat. 
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4) Kostråd – revidering  Mangelfuld oplevelse af meddelsesbo-

gen fra forældrene. 
 
Husk, at resultater fra de nationale over-
gangstest skal udleveres til forældrene. 
 
Princippet godkendes/tiltrædes 
 
Ad.2 
Drøftelse om at skærpe og særtilfælde. 
Der undersøges hvordan andre skoler 
har gjort det og punktet tages op til drøf-
telse igen næste gang. 
 

7  Evt. 20.50  

 
D: drøftelse 
B: beslutning 
O: orientering 

 
 
 
Mødeplan 
2023 
Mandag d. 4/9 (ST), kl. 19-21 
Onsdag d. 11/10, (ST), kl. 19-21, sammen med skolens forældreråd 
Torsdag d. 16/11 (HJ), kl. 18-21 
Mandag d. 11/12 (ST), kl. 18-21 

 
 
2024 
Onsdag d. 21/2, (ST), kl. 18-21, godkendelse af budget 
Torsdag d. 14/3, (ST), kl. 18-21, materialetilsyn – besøg fra PLC (digitale + analoge materialer) + øko-
nomi? 
Mandag d. 15/4, (HJ) kl. 18-21, arbejde med principper; undervisningens organisering + skolens arbejde med 
elevernes udvikling i skolens faglige og sociale fællesskaber 
Tirsdag d. 14/5, (ST), kl. 19-21  
Onsdag d. 17/6 (ST), kl. 18-21, inkl. Sommerfrokost  
 
 
 
 
Punkter til de næste møder: 

- skolens vision  

- Indsats i forhold til dysleksi (gæster inviteres),  

- Forældreinvolvering i sociale arrangementer – ex til forældreaften ved skillsugen (17.-21. juni), 
hvor sommerfesten for Stege afdeling kommer til at foregå – sikkert om torsdagen.  

- Økonomi. 
 
Ideer til årshjul næste skoleår: besøg af PLC, valg af valgfag i december måned, temamøde om øko-
nomi (tildelingsmodel, budget, takstblad) 


